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1. Ko je direktor Fakulteta za prirodnu medicinu? 
 

Miroljub Petrović je jedan od najpoznatijih zastupnika kreacionizma (nauke o stvaranju) u Srbiji na 
prostoru bivše Jugoslavije. Završio je geologiju, smer paleontologija, na Univerzitetu u Beogradu. Osnivač 
je i direktor Centra za prirodnjačke studije. Direktor je fiktivnog Instituta za prirodnu medicinu. Vlasnik je 
online Fakulteta za prirodnu medicinu. Takođe je vlasnik i ostalih njegovih fakulteta: Fakulteta za 
nacionalnu istoriju, Fakulteta za organsku poljoprivredu, Prirodno veterinarskog fakulteta… s tim što 
nijedan od navedenih Fakulteta nema akreditaciju u nijednoj zemlji na svetu). Skoro je u Srbiji otvorio prvi 
kurs za babice. Osim toga, Petrović se u cilju samopromocije predstavlja i kao direktni potomak „najvećeg 
srpskog junaka iz Crne Gore“, kučkog vojvode Radonje Petrovića i Skenderbega. Veću medijsku pažnju 
zavređuje otvaranjem lečilišta za homoseksualce, gde je otvoreno tvrdio da se homoseksualizam može 
lečiti. Ipak najveću medijsku pažnju dobija svojom video klipom da grupa srpskih intelektualaca želi da 
minira holandske brane i tako oslobodi srpske patriote Šešelja, Karadžića i Mladića. Ova navodno šaljiva 
samopromocija mogla ga je na kraju mogla koštati slobode. Na kraju je osuđen uslovno, a na sudu je svoju 
odbranu zasnivao na tome da se on tako šali i da to nije bio ozbiljan video, da ima više takvih klipova na 
YouTube-u. 

Sve ovo je uradio jer je nekako želeo da dođe do medijske popularnosti. Na kraju mu se sve moglo 
odbiti o glavu, ali se sve završilo sa srećnim krajem. Jedan je od prvih u Srbiji koji je počeo da promoviše 
zdrav način života, štetnosti vakcinacije, i drugih prirodnih vrednosti. Kada se pogleda njegova biografija, 
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niko ne bi rekao da ovaj čovek može i hoće nekog da prevari ili da mu proda nešto što nema vrednost. U 
nastavku sami ćete prosuditi dokle ide manipulacija i bezobzirnost ovog čoveka. 

 
2. Kako je Miroljub Petrović došao na ideju da otvori Fakultet za instant doktore? 

 
Kao bivši član Hrišćanske adventističke crkve, stekao je popularnost među ljudima koji se interesuju za 

religiju, svojim talentima došao do donacija koje su mu omogućile da proputuje ceo svet. Najviše se 
zadržao u Americi gde je imao muzej dinosaurusa. U Americi je držao i neka predavanja iz kreacionizma. 
Najveću pomoću tim projektima pružili su američki adventisti, dr Jovan Ilijev i Zdravko Vučinić, koji je javno, 
među prvima, ukazao na prevaru. Ipak, materijalno najviše mu je pomogao Harun Yahya, turski 
kreacionista. Pošto ga je interesovala medicina, upoznao je neke od američkih doktora kao što su Nil Nidli, 
Lorin Dej, Agata Treš, i dr. Prisustvovao je na mnogim predavanjima koja se bave prevencijom i zdravim 
životnim navikama. Tako je saznao i za International Institute for Original Medicine koji nije priznat od 
zvaničnih vlasti Sjedinjenih Američkih Država. Taj kvazi fakultet mu je poslužio kao ideja za pokretanje 
vlastitog sličnog biznisa. Kako i sam kaže, ideju za otvaranje svog fakulteta dao mu je Željko Stanojević. 
Željko Stanojević je inače vlasnik Akademije za estetiku i kozmetologiju, poznat i kao „herbalista“ koji je 
radio na projektu Srpsko/hebrejski - Hebrejsko/srpski rečnik, gde većina koji su donirali za izradu tog 
rečnika isti nisu nikad dobili. Još da dodam da je Žele (u nastavku ću ga zvati po nadimku) izbačen sa 
Filološkog fakulteta jer se predstavljao kao profesor hebrejskog, a završio je Otvoreni univerzitet u Haifi 
sa kojim ima pravo da drži kurseve i časove hebrejskog jezika u osnovnim školama. Više informacija o 
Želetu možete saznati iz ovog teksta. Između ostalog, Žele je otvorio organizaciju koja daje akreditacije 
za fakultete i akademije (The International Accreditation Board for Studies in Natural Medicine). Savete 
koje je Žele dao Petroviću ovaj je iskoristio na najbolji način otvaranjem online Fakulteta za prirodnu 
medicinu koji vodi od kuće sa svog laptopa. Znajući da su ljudi spremni da kupuju diplome kojim će se 
samo hvaliti, a da neće imati nikakvo praktično znanje, ova ideja je izgledala kao odličan plan za profitabilni 
biznis. 

 
3. Ko su najčešći studenti? 
 
Najčešći studenti ovog fakulteta mogu se svrstati u pet grupa ljudi:  
i) Fanovi Miroljuba Petrovića 
ii) Okultisti (inače poznati po svojim prevarama i lakom zarađivanju novca) 
iii) Osobe koje interesuje zdrav način života i prirodna medicina 
iv) Osobe koje žele da završe neki fakultet, a nikad se neće baviti poslom koji je vezan za tu 

profesiju. 
v) Osobe koje nemaju ili imaju jako niske moralne norme. 

 
1) Fanovi Miroljuba Petrovića žele da studiraju na „fakultetu“ svog idola, jer osim što se taj način 

poistovećuju sa njegovim nazorima, oni  žele biti posebni u očima drugih ljudi, iako 90% njih ni sami ne 
veruju u većinu stvari iznetih u toj literaturi. Naravno tu ima i onih koji žele da odaju zahvalnost Petroviću 
za njegov veliki doprinos promociji zdravog načina života i konceptu prirodne medicine.  

2) Najviše studenata i diplomaca ima među okultistima iz različitih kultova i sekti: od sangejzera, 
vračeva, bioenergetičara, reiki majstora, jogista, hinduista, budista, itd. Ovaj Fakultet najviše odgovara 
njima jer im omogućava da se kriju iza titula doktora. Javnosti se predstavljaju kao oni koji su završili 
Američku školu u Njujorku, neki se čak predstavljaju i kao doktori zvanične medicine. 

Jedan od većih okultista koji je završio studije je Nedeljko Dražić, inače poznati vrač i spiritista koji je 
titulu doktora dobio upravo na ovom fakultetu. Još jedan u nizu prevaranata sa titulom doktora je Slavko 
Rajčić koji je uhapšen 2012. godine, jer je varao ljude kako će ih izlečiti strujom i za to uzimao 50 eura po 
tretmanu. Treba napomenuti da je Slavko jedan od najvećih promotera Fakulteta i da ima najveću proviziju 
od svakog upisanog studenta. U novinskom tekstu nije stavljeno da je varao ljude i za lažne fakultete. 
Kada je Slavko uhapšen, na razgovor u policiju je pozvan je i Petrović. Šta se zaista dešavalo na 
saslušanju niko ne zna, zna se samo da je Slavku Rajčiću produžen pritvor i da je nakon izlaska nastavio 
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da se bavi promocijom lažnog Fakulteta. Tu nije kraj, sledeći u nizu je Tomo Lukić, reiki majstor koji 
promoviše bioenergiju kojom navodno leči ljude. Kako leči Tomo još bolji uvid možete steći iz ovog video 
snimka kao i na njegovom Google+ profilu.  

3) Mali broj ljudi na ovim prostorima zaista interesuje zdrav način života i prirodna medicina, mada se 
taj broj povećava svakoga dana. Cilj samoproglašenog direktora Petrovića je da ovakve ljude pridobije da 
oni rade za njega tako što će promovisati njegov lažni fakultet. Najveća promocija njegovog kvazi Fakulteta 
sastoji se u obmani da su novopečeni „doktori“ završili fakultet za prirodnu medicinu sa sedištem u 
Njujorku. Ipak, najveći promoteri su osobe koje imaju završen ovaj lažni fakultet, jer neki od njih imaju 
dobre rezultate u prirodnom lečenju. Najbolja reklama je kada bolestan čovek ozdravi. Ali za to ne može 
imati nikakve zasluge Fakultet i njegov direktor.  

4) Veliki broj ljudi ima želju da završi neku školu pa makar i lažnu. Ovaj Fakultet im to pruža gotovo 
bez ikakvog truda. Petrovićev Fakultet je idealna opcija za takve osobe koje nemaju problem da im neko 
bez znanja izda diploma. Doktor možete postati za nekoliko meseci, što je idealno za hvalisavce. 

5) U prirodi svakog čoveka postoji sklonost da laže, vara i manipuliše sa drugim ljudima. Naša zemlja 
je veoma pogodno tle da se takve stvari i rade. I sami stanovnici naših prostora su skloni da istim 
metodama dolaze do materijalne i svake druge vrste koristi. Kroz ceo svoj životni vek bore se sa novac, 
slavu, i da zadovolje svoje sebične želje i požude.  

Generalno, mi kao ljudi se ne učimo individualnoj odgovornosti, tako da ne može da postoji ni 
kolektivna odgovornost. Kao jedan primer toga navešćemo šta mnogi ljudi i roditelji savetuju omladinu. 
Kada je neko provereni lopov ili prevarant u našoj zemlji, on postaje poznat i simpatičan, umesto da bude 
neko od koga će ljudi bežati i upirati prstom kakav ne treba biti. Velika većina roditelja i ljudi će reći: „Nije 
moje da mu sudim“, ili „neka država to rešava“, ili najgora a najčešća ocena: „Vidi ga kako je sposoban, 
snalažljiv, hrabar“. Znači, umesto da takvi ljudi budu na marginama, oni vode društvo i uvaženi su u njemu. 
Obično takve osobe imaju harizmu kojom privlače naivne mlade i nezrele ljude.  

Miroljub Petrović je osoba koja u patriotskim krugovima važi za moralnog čoveka koji drži do 
tradicionalnih vrednosti. Najviše je popularan među običnim ljudima siromašne i srednje klase. Njegova 
ciljna grupa su mladi ljudi koji nisu dovoljno zreli i koji su ili neiskvareni ili veoma iskvareni. Kao takvi 
najpogodniji su za manipulaciju. Pošto sam veoma dobro zna sistem manipulacije jer i sam čita takvu 
literaturu (najviše iz masonsku), njegov Fakultet je idealna opcija za osobe koje žele da na brz i lak način 
dođu do novca. 

 
4. Koje su vaše mogućnosti kada završite ovaj Fakultet? 

 
Postati doktor (doktorirati) iz bilo koje oblasti nije lako i iziskuje veoma dug proces koji može potrajati 

godinama. Ova akademska titula se dobija nakon završenog određenog fakulteta i magistrata, da bi zatim 
usledile napredne najmanje dvogodišnje studije i istraživanja za objavu doktorske disertacije. Da bi neko 
postao doktor potrebne su godine rada i iskustva u poslu kojim se bavi. Složićete se da postati doktor 
iziskuje veliko odricanje i posvećenje.  

Ali postoje i ljudi koji su iznad zakona i koji su zakon, tako da mogu i doktore da proizvode. Ustanova 
koja najbrže proizvodi doktore je Miroljub Petrović i njegov fakultet. Kako i sam priznaje, nisu mu potrebne 
dozvole državnih institucija.  

Ako se pitate koje su mogućnosti kada postanete doktor, priznat samo od Petrovića, evo nekih od njih: 
Lekar sa privatnom praksom, savetnik za ishranu (nutricionista) konsultant, autor tekstova o zdravlju, 
distributer prirodnih proizvoda vezanih za zdravlje, porodični zdravstveni konsultant, predavač iz prirodne 
medicine, vlasnik prirodnog lečilišta, ili terapeut u njemu, vlasnik škole za prirodno lečenje, promoter 
proizvoda na bazi medicinskog bilja... Kao što sami možete da zaključite, za ovakve stvari vam i nije 
potreban fakultet, niti bilo kakva diploma, već eventualno neki kurs. Za ovakve stvari potrebno vam je 
znanje, teorija i praksa. Da bi neko postao distributer određenih proizvoda, treba da bude dobar 
komercijalista i marketing menadžer, a ne lekar prirodne medicine. Tekstove o zdravlju može da piše 
svako ko nezavisno istražuje ove teme i sam u praksi sve sprovodi. Takođe može biti porodični konsultant. 
Da bi bili vlasnik nečega potrebno je da otvorite svoju firmu i da imate kapital (novac), a ne da budete 
doktor prirodne medicine. Složićete se da ovakve mogućnosti imate i bez Petrovićevih titula.  

http://www.zdravljezasvakoga.com/
https://sr.wikipedia.org/sr/%D0%A0%D0%B5%D0%B8%D0%BA%D0%B8
https://www.youtube.com/watch?v=CeNAmeGlK64
https://www.youtube.com/watch?v=CeNAmeGlK64
https://plus.google.com/+TomoLukic/posts


Jednostavno rečeno direktor ovog kvazi fakulteta koristi perfidne laži u svrhu manipulacije potencijalnih 
studenata. Kao što je Rimska crkva koristila oproštajnice u svrhu bogaćenja i kontrole ljudi, tako i ovaj 
fakultet i direktor istog koristi svoju harizmu u svrhu finansijske koristi.  

Osobe koje završe ovaj fakultet u praksi znaju jako malo. Jednostavno nisu osposobljeni za rad u 
praksi na polju prirodne medicine. Nisu obučeni za pripremanje zdrave i ukusne hrane, nemaju znanje o 
lekovitim biljkama, i ne znaju da naprave kvalitetne prirodne preparate za čišćenje i jačanje organizma, o 
hidroterapiji znaju osnovne stvari koje se mogu naći i na internetu i koje većina malo bolje upućenih ljudi 
zna. Jednom rečju, kada im dođe bolesna osoba oni ne znaju odakle da krenu. Zato osobe koje završe 
ovu školu obično svoju diplomu koriste kao ukras u sobi. Drugim rečima, kada postanete doktor prirodne 
medicine, vi ste tek na početku puta. Uz to ćete se predstavljati kao doktori i nesvesno (ili svesno) ćete 
dovoditi u zabludu bolesne osobe koje dolaze kod vas na savetovanje ili lečenje. Jedinu korist od 
završavanja ove škole ima vlasnik koji će uzeti od 950 eura do 3 puta više novca za običan autogram na 
malo kvalitetnijem papiru. Diploma sa ovog fakulteta eventualno se može smatrati kursom, ali samo 
ukoliko se polaznicima omogući praksa, a pošto je nema ne može ni to da bude.  

Mogućnosti „Fakulteta za ovo i ono“, kao što i sami možete da vidite, su neograničene. Jednom rečju, 
koliko ovaj Fakultet proizvede doktora na godišnjem nivou, toliko ne mogu sve akademske ustanove u 
Srbiji, ako ne i šire. 

 
5. Gde je priznata ova diploma? 
 
Jednostavno: nigde. Osim u umu Miroljuba Petrovića i njegovih doktora koji niču kao pečurke posle 

kiše. Kako i sam direktor ove ustanove kaže, diplome sa njegovog Fakulteta su priznate za rad u privatnoj 
praksi, što u prevodu znači da se sa ovom diplomom možete baviti prirodnom medicinom kod svoje kuće, 
ili u najboljem slučaju da lečite rođake ili prijatelje. Složićete se da to sve možete i bez ove diplome sa 
„prestižnog“ američkog Fakulteta za prirodnu medicinu, sa sedištem u laptopu Miroljuba Petrovića. Inače, 
diploma sa ovog lažnog fakulteta nije priznata ni u Srbiji niti nigde na svetu, osim od strane sličnih 
organizacija (nevladinih organizacija) koje osnivaju novopečeni doktori. Nijedna zvanična institucija 
nijedne države na planeti Zemlji neće vam priznati ovu diplomu. Tako da odmah možete zaboraviti na 
otvaranje svoje privatne ordinacije. Svi koji završe ovaj lažni Fakultet neće moći ništa da rade osim ukoliko 
ne otvore udruženje građana koje se bavi promocijom zdravlja.  

Po zakonima Republike Srbije, lažno predstavljanje je krivično delo - Lažno predstavljanje, Član 329. 
 
6. Zašto se izdaju besplatne diplome? 
 
Treba napomenuti da se nekima diplome dele besplatno, slično kao što su neki vladari u prošlosti delili 

ordenje. Često puta se dešava da neko dobije diplomu za kontra uslugu, kao na primer gostovanje u 
televizijskoj ili radio emisiji. Svrha deljenja besplatnih diploma je reklamiranje lažnog fakulteta zauzvrat. 
Takođe, ako Petrović vidi da neko poznaje bar osnove zdravog načina života ili ako ima neki svoj sajt 
posvećen toj oblasti, ovaj mu izdaje počasnu diplomu kako bi dobio zauzvrat reklamu na sajtu.  

Petrović je proizveo u doktore i nekoliko svojih najbližih saradnika. 
 
7. Ko reklamira lažni Fakultet za prirodnu medicinu? 

 
Najveći promoteri ovog lažnog Fakulteta su njegovi doktori i studenti, samim tim što se predstavljaju 

kao doktori iako to nisu. Neki od njih se predstavljaju i kao doktori prirodne medicine. Nakon završetka 
studija obično otvaraju sajt ili svoje Facebook stranice gde obavezno imaju reklamu za Fakultet prirodne 
medicine. Takođe promociju vrše i njegovi fanovi. Knjige koje promoviše ovaj Fakultet obavezno na 
zadnjim stranama imaju reklamu za lažni Fakultet. Zato im se i ustupa besplatno korišćenje i štampanje 
literature. Direktor ovog lažnog Fakulteta u svojim redovima ima i ljude koji prodaju knjige o zdravlju, tako 
da i oni uz određenu nadoknadu reklamiraju Fakultet. Od svakog studenta koji se upiše na Fakultet može 
se prihodovati od 150 do 300 eura, u zavisnosti od dogovora sa direktorom. Jedna od poslovnih ponuda 
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je da budete promoter lažnog Fakulteta za prirodnu medicinu gde se vaš posao svodi na to da ulazite na 
forume ili sajtove o zdravlju i nudite studiranje na Fakultetu.  

 
8. Kome je potreban ovaj lažni Fakultet? 

 
Ovaj lažni Fakultet najviše je potreban njegovom vlasniku, dr Miroljubu Petroviću, gde ima za cilj 

sticanje materijalne koristi prodavanjem lažnih diploma koje je sam napravio u Power Pointu.  
Na žalost, pored svega navedenog, mnogi misle da se na ovakav način promoviše koncept prirodne 

medicine. Naprotiv, ovaj koncept se zloupotrebljava na ovakav način i pravi antireklama za prirodu 
medicinu. Slično radi na primer dr Slađana Velkov, koja nanosi više štete nego koristi.  

Koliko štete je naneo Petrovićev Fakultet za prirodnu medicinu, vreme će pokazati. Ovako nam ostaje 
jedino da obavestimo sve koji razmišljaju da ga upišu: NE BACAJTE NOVAC UZALUDNO. Diplomu ovog 
lažnog Fakulteta najviše koriste razni okultisti, jer tako najbolje prolaze kod bolesnih ljudi. 

 
 
9. Poziv za sve „doktore“ da se odreknu lažnih titula 

 
Svrha ovog teksta nije da se ospori doprinos osoba koji se predstavljaju kao doktori prirodne medicine 

nego da ih se pozove na pokajanje, jer su lažnim predstavljanjem doveli u zabludu mnoge ljude koji su 
bolesni. Da ne pričam o količini lažnih nada koje su davali osobama sa teškim bolestima. Sve su to radili 
i rade ili iz neznanja ili zbog sticanja materijalne koristi. Ukoliko su to radili ili rade iz neznanja, neka im 
ovaj kratak tekst otvori oči. Biće to teška odluka za njih s obzirom da su već izgradili određenu reputaciju. 
Nije lako biti na strani istine, to nije ni obavezno, ali neka se zna istina pa neka radi kako ko hoće. Bolje je 
da se sada dok je još vreme odreknu lažnih titula nego da sutra dođe trenutak kada će pred zakonom 
odgovarati za lažno predstavljanje. Neka svima bude jasno da do toga mora doći iako im sad izgleda da 
je taj trenutak daleko. Zamislite se dobro jer kad dođe vreme nevolje, nemojte misliti da ćete imati izgovor 
da vas je neko prevario, jer onaj koji vas je nagradio lažnim titulama opraće ruke od vas, zaštitiće svoj 
interes i lični integritet po svaku cenu.  

 
10. Kako se kompromituje koncept prirodne medicine 

 
Treba znati da ništa dobro što smo dobili na dar na planeti Zemlji nije naše. Tako i treba da se 

ophodimo sa tim, a ne da prodajemo lažnu sliku o sebi drugima. Mi imamo obavezu da nešto što smo 
dobili na blagoslov i besplatno ne ukaljamo svojim sebičnim požudama i željama. Svakom izgovorenom 
laži svaki pojedinac kompromituje ceo koncept prirodne medicine. Iako on možda misli da će sam snositi 
odgovornost, nije tako. Jedan loš savet, jedna pogrešna odluka, mogu naneti više štete nego sve dobro 
koje možemo uraditi. Neka svako zna da se prirodnim vrednostima i naukama mogu svi baviti bez ikakve 
diplome. Kao što svako ko se razume u lekovito bilje može biti travar, tako i svako ko ima znanje može se 
baviti prirodnom medicinom. Rezultati na terenu više govore od bilo koje titule i zvanja. Svako sa malo 
zdravog razuma to zna.  

Zbog kompromitacije od Petrovića i sličnih, mnogi ljudi misle da je prirodna medicina šarlatanska 
nauka, iako je ona sama ustanovljena nakon čovekovog pada u greh. Božijom milosti dobili smo na dar 
sve prirodne tehnike lečenja, svu hranu i svo lekovito bilje, da nam bude na korist. I ne samo to nego i da 
pokažemo ostalima da Bog nije mrtav i da se On brine za nas svakoga dana, a da mi to i ne znamo.  

 
Lično priznanje 
 
Kao neko ko je bio bivši obožavalac kulta Miroljuba Petrovića i jedan od njegovih najbližih saradnika; 

kao neko ko je živeo u istom stanu vrata do vrata sa njim; kao neko ko veoma dobro poznaje njega i 
njegove navike i životne stavove; kao neko ko se predstavljao kao doktor i bio deo tima Miroljuba Petrovića 
koji je direktor Instituta odnosno Fakulteta za prirodnu medicinu – imam potrebu da iznesem istinu o ovoj 
lažnoj instituciji koja manipuliše sa zdravim razumom koji nam je svima dao Bog. 


